

AGENDA VERGADERING ALGEMEEN BESTUUR

Datum : 13 december 2017
 Tijd : 9.00 – 11.00 uur
 Plaats : Bestuurskamer Regio Achterhoek

CONCEPT AGENDA

- 1. Opening en vaststelling agenda**
- 2. Verslag van de vergadering van 8 november 2017** (bijlage)
 Vaststellen van het verslag.
- 3. Mededelingen en mondelinge terugkoppelingen**
 Op 4 april (middag) brengt PS een werkbezoek aan de Achterhoek.
 Op 19 december is er in een informatieve bijeenkomst voor diverse gremia over de Transitieatlas Beroepsonderwijs en de Stadshub Achterhoek.

Regio Achterhoek

- 4. Doorontwikkeling** (bijlage)
 Bespreken stand van zaken. Bijgevoegd zijn de conceptplanning van de verdere bestuurlijke uitwerking in januari en februari en het overzicht van de kanttekeningen van de colleges.
- 5. Lobby** (bijlage)
 Kennis nemen van de lobby gerelateerde zaken en activiteiten.
- 6. Terugkoppeling ontmoeting met DB van Twente** (mondeling)
 Op 29 november heeft het DB een ontmoeting gehad met het DB van Twente.
- 7. Mandatering voordracht leden EUREGIORAAD aan Regio Achterhoek**
 Akkoord te gaan met het voorleggen van het mandaatsbesluit aan de gemeenten om het AB te mandateren en na de komende raadsverkiezingen in 2018 de voorgestelde werkwijze te hanteren.
- 8. Intrekking project Grensmakelaar gebiedsopgave** (bijlage)
 Akkoord gaan met het intrekken van het project.
- 9. MIP T&R middelen** (bijlage)
 Akkoord gaan met het overdragen van de nog beschikbare € 60.646,- uit het Regiocontract 2012-2016 aan het Poho VE. Dit bedrag daartoe overhevelen aan de gemeente Berkelland.
- 10. Instellen Regiofonds bevoorschotting LEADER Achterhoek** (bijlage)
 Instemmen met het instellen van een regionaal fonds.
- 11. Collegetweedaagse en C7 bijeenkomsten in 2018** (mondelinge toelichting)
 Gelet op de verkiezingen is het voorstel om in juni een gezamenlijke collegedag te houden (C7). De tweedaagse staat gepland voor 13 en 14 september.

30 samenwerking

- 12. Terugkoppeling Stuurgroep 2020 van 7 december** (mondeling door P. Drenth))
 Bijgevoegd is de conceptagenda en ter informatie een overzicht van de middelen gebiedsopgave (agendapunt 9 stuurgroep A2020).

13. Goedkeuring projecten t.b.v. aanvraag Gebiedsopgave (bijlagen)

Akkoord gaan met het indienen van 1 (mogelijk 4) projecten in het kader van de gebiedsopgave. De projectformulieren (innovatiefestival en asbestrein) worden nagezonden.

Intergemeentelijke samenwerking

14. Afstemmingspunten uit de poho's (bijlage)

Bespreken van de afstemmingspunten.

15. Rondvraag en sluiting

Doetinchem, 29 november 2017

Namens de voorzitter van Regio Achterhoek,

Mevrouw S. Veneman,
secretaris/directeur

Verslag van de vergadering d.d. 8 november 2017 ·

Aanwezig	:	De heren M. Boumans (voorzitter), J. Bengevoerd, A. Spekschoor, P. Drenth, G. Nijland, B. Kuster en de dames A. Bronsvoot, M. van Haaren en S. Veneman (secretaris)
Verslag	:	Mevrouw W. Stortelder
Afwezig	:	

1. Opening

De heer Boumans opent de vergadering.

2. Verslag van de vergadering van 27 september en 4 oktober 2017

Mevrouw Bronsvoot wil het verslag van 4 oktober op de volgende twee punten wijzigingen:

Blz. 1: Graag toevoegen dat Oost Gelre op onderdelen instemt.

Blz. 3: Het AB stemt in met de volgende amendementen (i.p.v. kanttekeningen).

Met deze twee wijzigingen worden de verslagen vastgesteld.

3. Mededelingen en mondelinge terugkoppelingen

Er zijn geen mededelingen.

4. Doorontwikkeling

De heer Boumans licht toe. Het DB heeft in wisselende samenstelling alle raden bezocht en een toelichting gegeven. De raad van Doetinchem heeft gevraagd om een gezamenlijke raadsbijeenkomst. Alle colleges hebben het voorstel besproken en doorgezet naar de raad. Hij vraagt de AB-leden om een terugkoppeling.

De heer Bengevoerd:

Het college van Winterswijk heeft ingestemd met in achtname van de 4 kanttekeningen. Het voorstel is in de commissie Regiozaken besproken en goed ontvangen. De raadsleden zien de urgentie en willen graag door, ze zullen hiervoor ook contacten leggen met raadsleden uit andere gemeenten. Eind november is de raadsbehandeling.

De heer Drenth:

Het college van Doetinchem heeft aan het voorstel een passage toegevoegd. Hierin legt het college uit waarom zij akkoord zijn gegaan, wetende dat de raad een stap verder wil zetten in de samenwerking. Raadsbehandeling is eind december.

De heer Kuster:

Het college van Oude IJsselstreek heeft ingestemd, maar wel een aantal kanttekeningen toegevoegd. Dit betreft:

- De frequentie van het radenforum. Dit moet zeker in de beginjaren hoger.
- Het benoemen van de voorzitters van de thematafels. Dat zou niet vanuit het Board moeten, maar door de thematafel zelf.
- Het uitwerken van de relatie van de raden met de thematafels (controlerende rol van de raden).
- Gevolgen voor de WGR Achterhoek en rol, taken en samenstelling AB.
- Planning; de bemensing van de thematafels is gelet op de verkiezingen lastig. Invoeren is pas reëel per 1 juli 2018.
- Een evaluatie na 2 jaar.

Het voorstel komt 14 december in de raad. Daarvoor is nog de commissiebehandeling. Het is nog geen gelopen race, maar het college gaat er alles aan doen om tot een positief besluit te komen.

De heer Nijland:

De meerderheid van het college van Aalten heeft ingestemd met het voorstel. Hij geeft aan dat de vele publiciteit over de doorontwikkeling niet geholpen heeft voor het draagvlak. Vooral omdat in sommige artikelen vanuit een negatieve invalshoek werd geredeneerd. De heer Boumans geeft aan dat artikelen vaak op verschillende manieren gelezen kunnen worden en dat hij vooral heeft willen aangeven dat de samenwerking beter en effectiever kan.

Het college van Aalten heeft een aantal punten toegevoegd. Op het moment dat er geëvalueerd wordt, moet expliciet ook gekeken worden naar de financiële opbrengsten van de samenwerking (opnemen in uitgangspunten evaluatie). De raad van Aalten heeft vooral vragen over de democratische legitimatie en beeldvorming. Dat vraagt nog om een inspanning van het college. Raadsbehandeling is 19 december.

Mevrouw van Haaren:

Ook in Berkelland speelt het punt van de beeldvorming naar aanleiding van de publicaties. Veel publiciteit helpt hier niet. Het college is akkoord gegaan, maar de raad is kritisch. Ze zijn niet enthousiast over het radenforum, bovendien kijken ze ook naar Twente. Ze vinden het te veel een structuurdiscussie.

Lastig is ook het schakelen tussen schaalverschillen: lokaal versus regionaal. De kader stellende rol vraagt om een bepaalde manier van denken en het durven loslaten. Op 19 december is de raadsbehandeling. Insteek van het college is om na instemming het voorstel verder uit te werken. De uitwerking wordt daarom cruciaal.

Mevrouw Bronsvorst:

Het college van Oost Gelre heeft in meerderheid ingestemd. Ook hier hebben de publicaties negatieve gevoelens opgeleverd. Grootste bezwaar van het college zit op het afschaffen van de poho's voor belangrijke onderwerpen. Verder ziet Oost Gelre graag een analogie met de metropool Eindhoven, waar de voorstellen 30-breed worden voorbereid, maar de besluitvorming lokaal is.

Op 19 december is de raadsbehandeling. Dit is nog geen gelopen race. Het helpt als er ruimte is in de uitwerking. Hier moeten we de tijd voor nemen en raadsleden betrekken. Een aangepaste GR is dan een afgeleide en volgt uit het uitgewerkte voorstel.

De heer Spekschoor:

College is positief. Behandeling in de raad eind november. Algemene tendens is: hoe eerder hoe liever. Hij meldt dat het POA en het werkbedrijf ook samen gaan werken (in elkaar schuiven). Dit proces loopt. Gekeken wordt hoe dit ingepast kan worden binnen de doorontwikkeling. De partners vanuit het onderwijs en bedrijven zien hier grote voordelen in.

Planning

Mevrouw Veneman deelt de planning uit.

Drie sporen zijn daarin nu belangrijk:

Spoor 1: Het uitwerken van de inhoudelijke agenda, samen met de stuurgroep A2020.

Spoor 2: Het uitwerken van het voorstel, hiervoor zijn ambtelijke schrijfsessie gedacht.

Spoor 3: organisatieontwikkeling wordt samen met DNA opgepakt.

Verder zijn er twee AB momenten gepland op 27 november (bespreekmoment) en 22 december (vergadering).

Rondom de planning zijn de volgende conclusies getrokken en afspraken gemaakt:

- Het is nu eerst aan de raden om hun oordeel over het voorstel te geven. Dit betekent dat tot eind december (21 december wordt het voorstel in de laatste raad behandeld) de raden aan zet zijn. Deze eerste besluitvorming in de raden is cruciaal. Hiermee wordt de richting bepaald.

- Na 21 december wordt –uiteraard mits positief besloten door de raden- op volle kracht gewerkt aan het verder uitwerken van het voorstel. Bij de uitwerking zullen raadsleden & griffiers, collegeleden & secretarissen, de andere O's en de Achterhoekers zo veel mogelijk betrokken worden (coalitievorming).
- De komende weken zal gestart worden met het vergaren van alle informatie om het bovenstaande proces goed te kunnen doorlopen. Dit zal ambtelijk onder regie van het DB opgepakt worden.
- Bij deze uitwerking heeft het AB in zijn geheel een voortrekkersrol. Het AB zal de komende periode intensiever betrokken zijn en worden bij de plannen.

Verder zal er een beknopt verslag met communicatielijn gemaakt worden n.a.v. deze bespreking. Deze ontvangen de AB leden voor a.s. dinsdag.

Actie: Saar Veneman

Mevrouw van Haaren vraagt aandacht voor menskracht in de Regio om dit vlot te trekken. Is dit voldoende aanwezig? Zo nodig schakelen op gemeentelijke capaciteit.

Ook vindt ze dat we echt wel stappen zetten. Daarvoor wil ze het DB complimenteren.

Mevrouw Veneman geeft aan dat voor het juridische deel al capaciteit vanuit Doetinchem wordt gedetacheerd. De heer Boumans vraagt ruimte om voldoende expertise in te kunnen vliegen.

Mevrouw Bronsvort vraagt of de voorbereiding van de inhoudelijke agenda vanuit 30 verband breder wordt gedaan dan vanuit de Stuurgroep. Er is wat onduidelijkheid over in hoeverre de Stuurgroep een Agenda gaat opleveren. Afgesproken wordt dat de voorzitter van het AB hier binnenkort met de voorzitter van de stuurgroep over doorpraat. Actie: W. Stortelder.

De heer Kuster vraagt hoe de overgang is van A2020 naar de Board? De heer Drenth antwoordt dat het werk van de Stuurgroep helemaal over gaat. Tot die tijd blijft de Stuurgroep haar functie uitoefenen.

5. Lobby

De heer Drenth geeft aan dat het regeerakkoord voor gemeenten meer handvatten geeft dan in het overzicht van de VNG en Gert Jan Hospers zichtbaar is. Zo wordt er een minister verantwoordelijk voor krimp en liggen er kansen voor investeringen in de infrastructuur. Hier zou meer energie op moeten worden ingezet, zodat we kunnen verzilveren. Mevrouw Veneman geeft aan dat hier aan gewerkt wordt. Ook hier zou gebruik gemaakt kunnen worden van gemeentelijke capaciteit. Er wordt een aantal namen genoemd en een afspraak gepland. **Actie: Saar Veneman**

6. Lobby-app

De lobby-app ziet er goed uit. Alle collegeleden zullen toegang krijgen.

7. Evaluatie Open Days

De evaluatie geeft de punten goed weer. De heer Boumans wil een volgend bezoek graag anders voorbereiden. Twee of drie bestuurders moeten zich hier hard voor willen maken en vroegtijdig beginnen met wat we willen bereiken.

De heer Spekschoor ziet dat Twente veel beter is aangehaakt.

De heer Boumans antwoordt dat die aan de voorkant ook veel meer investeren (lobbyist en bestuurlijk).

Algemene conclusie is dat het een positief bezoek was, maar dat er meer uit te halen is.

8. Uitkomsten Interne Controle 2017

Akkoord.

9. Bestuurs- en budgetrapportage jan-aug 2017

Akkoord. Op voorstel van de heer Boumans wordt het verwachte positieve jaarresultaat van € 20.000 vrijgemaakt om in te kunnen zetten voor de doorontwikkeling eind 2017 begin 2018, voor inzet van capaciteit of expertise.

10. Terugkoppeling Stuurgroep 2020 van 25 oktober

De heer Drenth meldt dat de doorontwikkeling gesproken is. De stuurgroep wordt in dit voorstel opgeheven en de Achterhoek Board ingesteld. Met deze wetenschap gaat de stuurgroep tot uiterlijk 1 juli verplichtingen aan. Denk daarbij aan de kennismakelaars en voorzitter.

Enkele projecten zijn aangehouden omdat er vragen waren of dit wel in de agenda paste c.q. wel regionaal genoeg was. De stuurgroep is daar kritisch op.

Mevrouw van Haaren meldt dat ook het Rijk nu is aangehaakt bij het project Smaas.

11. Goedkeuring projecten

Akkoord.

12. Afstemmingspunten uit de poho's en commissie grens

Voor kennisgeving aangenomen.

13. Rondvraag en sluiting

De heer Spekschoor vraagt naar de investeringen van de Regio in infraprojecten. Wordt dat opgepakt? De heer Drenth geeft aan dat dit het geval is, vooral voor de dwarsliggers (crowdfunding).

Mevrouw Veneman meldt dat de commissies grens van Twente en Achterhoek samen gaan optrekken.

Vastgesteld d.d. 13 december 2017

**secretaris,
drs. S. Veneman MBA**

**voorzitter,
mr. M. Boumans MBA MPM**

[Terug naar agenda](#)